
 Matei Filofteia 
 Consilier local in Consiliul Local Harman 

 telefon: 0723652257 
 e-mail: mateifelicia64@yahoo.com 

 In conformitate cu prevederile Art.225 alin(2) din O.U.G. nr. 57/2019 
 prezint mai jos raportul de activitate pe anul 2021 

 RAPORT DE ACTIVITATE 
 pentru perioada 01.01.2021-31.10.2021 

 In perioada la care fac referire au avut loc 10 sedinte ordinare si 2 sedinte 
 extraordinare,in lunile ianuarie si mai. 

 Am convocat si am condus aproape toate sedintele comisiei 2, “pentru 
 probleme de invatamant, sanatate, cultura, protectie sociala, activitati sportive si 
 de agrement”, al carei presedinte sunt. Am lipsit doar la o sedinta deoarece nu am 
 fost prezenta in localitate. Am solicitat in permanenta ca sedintele de Consiliu 
 Local sa se poata desfasura pe platforma zoom, tinand cont si de restrictiile impuse 
 de pandemie. 

 In calitate de membru in Consiliu de Administratie al Scolii Gimnaziale Harman: 

 ●  Am participat la toate sedintele convocate de dl. director, fizic sau 
 online, precum si la dezbaterile consultative pe grupul de WhatsApp. 

 ●  Am studiat si am votat informat proiectul planului de scolarizare 
 pentru anul scolar 2020-2021. 

 ●  La propunerea de schimbare a denumirii scolii, justificata de dl. 
 director, prof. Aciu, am sustinut varianta “Mihai Eminescu” care a si 
 fost acceptata in urma votului. Celelalte propuneri au fost “Regele 
 Mihai I” si “Prof. dr.Vasile Velican”. 

 ●  Am studiat Ordinul ISJ pentru aprobarea masurilor de organizare a 
 activitatii in cadrul unitatilor de invatamant in conditii de siguranta 
 epidemiologica pentru prevenirea imbolnavirilor cu virusul Sars-Cov 2 



 si in functie de incidenta infectarii la nivelul comunei Harman, am 
 participat la consultare si vot privind scenariile de desfasurare a 
 activitatilor in scoala din Harman si in gradinitele din Harman si sat 
 Podu Oltului. 

 ●  La inceputul lunii februarie 2020 am mers la scoala si la gradinita din 
 Podu Oltului si am constatat problemele cu care sunt confruntati, 
 necesitatile si prioritizarea acestora, indemnandu-l pe dl. director sa 
 cuprinda tot ceea ce este necesar in nota de fundamentare a bugetului. 
 Consider ca educatia trebuie sa fie prioritatea noastra, a tuturor. 

 ●  In sedinta de CL din 25.02.2021 am adus in discutie modificarea 
 cuantumului burselor scolare conform HG 1064/2020. Mi s-a raspuns 
 ca directorul scolii nu a facut solicitare referitor la reanalizarea 
 cuantumului. Am facut atunci dovada depunerii acesteia la data de 
 09.02.2021, cu nr. de inregistrare 287. Am fost in permanenta in 
 legatura cu acesta. 

 ●  In sedinta de CL din 25.03.2021 am depus PHCL 23” privind 
 modificarea HCL Harman nr. 69/25.11.2020 privind aprobarea 
 cuantumului lunar al burselor scolare si al numarului de beneficiari 
 pentru elevii din invatamantul preuniversitar de stat din comuna 
 Harman, anul scolar 2020-2021. 

 1. 1800 lei/an scolar/elev bursa de performanta 
 2. 160 lei/luna/elev bursa de merit 
 3. 130 lei/lunaelev/ bursa de studiu 
 4. 100 lei/luna/elev bursa de ajutor social 

 Proiectul a trecut cu unanimitate de voturi. 
 ●  Tot in luna martie am cerut raportul de activitate a mediatorului scolar 

 pentru perioada pandemiei. Mi-a fost pus la dispozitie. 
 ●  In 14 martie am organizat o intalnire cu senatorul USR PLUS Irineu 

 Darau, membru in comisia de invatamant a Senatului si cu deputatul 
 USR PLUS Andrei Miftode, membru in comisia de invatamant a 
 Camerei Deputatilor. Intalnirea a avut loc la gradinita din Podu Oltului 
 si au participat dl. director prof. Aciu, dna. invatatoare Morik Gabriela 
 si dna. invatatoare Pistea Camelia. Cele trei cadre didactice au 
 prezentat problemele cu care se confrunta in invatamantul din mediul 
 rural. Ulterior intalnirii, cei doi parlamentari mi-au pus la dispozitie 
 adresele oficiale de e-mail de la Senat si Camera Deputatilor pentru o 
 mai buna comunicare intre factorii implicati in procesul educational la 
 Harman si factorii de decizie din Parlamentul Romaniei. 

 ●  L-am introdus pe dl. director Aciu intr-un grup de pregatire a cadrelor 



 didactice care isi doreau sa participe la concursul de ocupare a functiei 
 de director de scoala. Am intrebat daca sunt si alti doritori din 
 Harman. Nu au fost. Pregatirea a fost asigurata de specialisti din USR 
 PLUS. 

 ●  Am criticat inchirierea sediului vechii scoli din Harman de catre 
 Parohia nr. 1 pentru suma de 5000 lei/luna. Am purtat discutii cu 
 preotul paroh si cu directorul scolii si am convins in CA sa aprobam 
 suma de 2500 lei/ luna. Contractul s-a incheiat intre Scoala gimnaziala 
 si Parohia 1. In sedinta de CL am atentionat neconcordanta dintre 
 suma care apare in contract (2500 lei/luna) si suma care apare pe 
 SEAP (5000 lei/luna). Mentionez ca nici acum nu s-a operat 
 modificarea in SEAP. Convingerea mea este ca inchirierea trebuia 
 facuta cu titlu de gratuitate pentru ca biserica a sprijinit din cele mai 
 vechi timpuri educatia si ar trebui sa o faca si acum. 

 ●  Am participat la igienizarea sediului inchiriat pentru ca elevii celor 
 doua clase (clasa pregatitoare si clasa a doua) sa se poata bucura de 
 prima zi de scoala. 

 In ceea ce priveste activitatea mea in Consiliul Local Harman mentionez 
 urmatoarele: 

 ●  Am indemnat in permanenta cetatenii sa participe la sedintele 
 Consiliului Local. I-am incurajat sa faca sesizari si solicitari. Am 
 apreciat propunerea privind alegerea unor reprezentanti ai cetatenilor/ 
 cartiere care sa participe la audientele consilierilor locali. Sustin 
 comunicarea si transparenta decizionala. 

 ●  Am solicitat ca sedintele de Consiliu Local sa nu mai fie convocate 
 prin intermediul politiei locale, ci prin e-mail cu raspuns de confirmare 
 de primire. Propunerea a fost votată în unanimitate. 

 ●  In luna februarie am adus in discutie mai multe erori strecurate in 
 anexa unui PHCL privind programul de masuri ce vizeaza 
 imbunatatirea activitatii de gospodarire si infrumusetare a comunei, 
 necesitatea cosurilor de gunoi stradale si a unei toalete publice in 
 centrul comunei. Am semnalat aspecte privind tulburarea ordinii 
 publice si am cerut ca politia locala sa constate aceste aspecte si sa 
 aplice sanctiuni. 

 ●  In 25.02.2021, impreuna cu ceilalti doi colegi consilieri USR, Mirela 
 Nan si Alexandru Moldovan am depus o cerere de comunicare a unor 
 informatii de interes public privind proiectele de dezvoltare pe termen 



 scurt, mediu si lung finantate din bugetul local sau din alte surse, aflate 
 in derulere sau pentru care s-au demarat procedurile de licitatie sau 
 achizitie, precum si cheltuielile aferente lunilor ianuarie si februarie 
 2021 efectuate de catre UAT Harman. Cererea a fost inregistrata cu nr 
 2772/ 25.02.2021. Raspunsul, surprinzator, a fost ca “blocam 
 activitatea primariei” cu astfel de solicitări. 

 ●  Deasemenea in luna februarie am depus pentru a treia oara o cerere de 
 introducere a bugetării participative (prin cabinet parlamentar Tudor 
 Benga). Nici de aceasta data nu a fost aprobata. 

 ●  Am semnalat in permanenta faptul ca nu a fost pusa in aplicare HCL 
 90/2020 privind masurile de imbuntatire a actului de transparenta 
 decizionala si de crestere a gradului de acces al cetatenilor la 
 documentele de interes public, absenta paginii oficiale de Facebook a 
 primariei. 

 ●  Deasemenea am solicitat in luna aprilie ca persoana care se va incadra 
 pe postul vacant din cadrul compartimentului “Comunicare si relatii 
 publice” sa publice pe portalul institutiei tot ceea ce prevede Anexa 4 a 
 HG nr 583/2016. 

 ●  Tot in luna aprilie am fost contactata de fermierul Ionut Todoran care 
 mi-a semnalat anumite aspecte negative privind activitatea Asociatiei 
 Crescatorilor de Taurine - Filiala Harman, asociatie care are un 
 contract de inchiriere cu UAT Harman pentru o anumita suprafata de 
 pajiste comunala. In urma discutiilor purtate (impreuna cu colega mea 
 consilier local USR, Mirela Nan) l-am sfatuit sa isi angajeze un 
 avocat, intelegand ca avem de a face cu fapte care contravin legii. 
 Acest fermier a participat la mai multe sedinte de CL punand la 
 dispozitia consilierilor materiale informative si aducand la cunostinta 
 CL neregulile din Asociatie. Am participat la toate Adunarile Generale 
 ale Asociatiei. La ultima AG s-a decis inaintarea unei plangeri penale. 

 ●  In sedinta de CL din 20.05.2021 am avut in dezbatere si aprobare PH 
 59 privind aprobarea actului aditional la contractul de inchiriere nr. 
 1838/28.04.2005 incheiat intre comuna Harman prin primar si S.C. 
 DUALEX S.R.L. prin reprezentat. S-a solicitat prelungirea pe 10 ani a 
 cotractului sub pretextul ca achitarea datoriei de aprox 25.000 euro 
 catre UAT Harman se poate face prin contractarea unui imprumut 
 bancar si pentru a putea primi imprumutul este important ca acest 
 contract de inchiriere sa fie pe o perioada mai lunga. Am votat 
 impotriva, atat eu cat si ceilalti doi colegi consilieri locali USR. 
 Proiectul a trecut. 



 ●  Impreuna cu cei doi colegi consilieri din grupul USR am adus 3 
 amendamente la proiectul de buget local privind suplimentarea de 
 sume pentru SF,PT si executie cresa in Harman, canalizare in sat Podul 
 Oltului si reabilitare dispensar. Amendamentele nu au trecut si din 
 acest motiv si  pentru ca am considerat ca bugetul nu este unul 
 echilibrat, am votat impotriva proiectului de buget local. 

 ●  Am solicitat si sustinut rezolvarea intrarii in legalitate a Muzeului 
 Satului prin preluarea lui de catre scoala. 

 ●  Am solicitat ca lucrarea de proasta calitate efectuata pe strada Tudor 
 Vladimirescu sa nu fie receptionata. 

 ●  Impreuna cu colega mea, consilier local Mirela Nan, am inaintat un 
 Proiect de Hotarare inregistrat cu nr. 12083/16.08.2021 privind 
 stabilirea eligibilitatii comunei Harman si participarea comunei 
 Harman pentru depunere proiect in cadrul Programului privind 
 cresterea eficientei energetice a infrastructurii de iluminat public 
 finantat de catre Ministerul Mediului, Apelor si Padurilor. Primind un 
 raspuns negativ (nejustificat), am solicitat ulterior sa ni se explice care 
 au fost criteriile de eligibilitate ( a solicitantului sau a proiectului) care 
 au determinat respingerea proiectului. Nu am primit raspuns. 

 ●  Am organizat o actiune de sprijinire a familiilor afectate de un 
 incendiu care a avut loc in Harman, organizand cutii de donatii in 
 magazinele principale din Harman si realizand o postare in grupurile 
 locale de facebook in urma careia s-au mobilizat foarte multi cetateni. 

 ●  Am initiat “Ora de curatenie la Harman”, sambata dimineata, actiune 
 la care au participat mai multi cetateni, ocazie pentru a igieniza 
 localitatea si a socializa cu cetatenii. 

 ●  Am initiat cu sprijinul unui avocat o “plangere prealabila” impotriva 
 deciziei de impunere a unei taxe speciale de salubritate, emisa cu 
 incalcarea principiului neretroactivitatii legii civile noi si care 
 comporta si unele aspecte privind previzibilitatea legislatiei fiscale. 
 Am indemnat cetatenii care au primit acea decizie de impunere sa 
 depuna “plangerea prealabila”, solicitand anularea deciziei. 
 Voi sprijini in continuare acest demers. 

 ●  In 01.11.2021 in calitate de presedinte USR Harman, alaturi de deputat 
 Tudor Benga am depus solicitarea cu nr. 16343/2021 prin care ceream 
 sa fim informati cu privire la masurile adoptate la nivelul UAT 
 Harman pentru informarea populatiei  referitor la necesitatea 
 certificatului digital precum si la sprijinul pe care primariile  sunt 
 obligate conform legii sa-l acorde populatiei pentru emiterea 



 certificatului digital in format letric. Am primit raspuns si a fost 
 indicata persoana din cadrul primariei care se ocupa de acest aspect. 

 Am avut mai multe luari de cuvant in sedintele de CL, aducand in discutie 
 propuneri si sesizari venite de la cetatenii din Harman si satul Podu Oltului. Ele se 
 regasesc in Procesele Verbale ale sedintelor. 

 ●  Am fost si sunt prezenta in mediul online, pe grupurile locale de 
 Facebook, pastrand legatura in permanenta cu locuitorii. 

 Matei Filofteia, 
 Consilier USR 
 05. 12. 2021 




